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ΠΑ.ΣΟ.Κ-ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς:  Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

 Υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών 

 Υπουργό Ανάπτυξης 

ΘΕΜΑ: Γιατί έχει καθυστερήσει τόσο το Ειδικό Πολεοδομικό Σχέδιο πυρήνα ζώνης 
απολιγνιτοποίησης Μεγαλόπολης και ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα αξιοποίησης και 
απόδοσης των λιγνιτικών πεδίων στους κατοίκους της Μεγαλόπολης; 

Οι πολίτες της Μεγαλόπολης προφανώς δεν είναι απέναντι στην απολιγνιτοποίηση της 
ηλεκτρικής παραγωγής αλλά είναι δικαίως απέναντι στην ερημοποίηση που δημιουργεί η βίαιη 
απολιγνιτοποίηση χωρίς συνεκτικό σχέδιο, που συντελείται την τελευταία δεκαετία με ευθύνη 
των Κυβερνήσεων ΣΥΡΙΖΑ και Νέας Δημοκρατίας.  

Σκοπός της πολιτικής Δίκαιης Μετάβασης πρέπει να είναι κυρίως η δικαιοσύνη, η συμμετοχή 
και ο σεβασμός στους ανθρώπους που κράτησαν όρθια την ενεργειακή καρδιά της χώρας επί 
δεκαετίες. Αντιθέτως έως σήμερα η πολιτική δίκαιης μετάβασης περιορίζεται σε βαρύγδουπες 
επικεφαλίδες προγραμμάτων και σχεδίων, τίτλους έργων σε ψηφιακές παρουσιάσεις,  
εικονικούς προϋπολογισμούς έργων σε υπολογιστικά φύλλα στους υπολογιστές των 
Υπουργείων και ορισμένες δράσεις μηδενικής ή ελάχιστης προστιθέμενης αξίας για τους πολίτες 
της Μεγαλόπολης.   

Πέρα όμως από την όποια απορρόφηση των διαθέσιμων πόρων για τη Μεγαλόπολη, κρίσιμο 
ζήτημα είναι η οριστικοποίηση του Ειδικού Πολεοδομικού Σχεδίου πυρήνα ζώνης 
απολιγνιτοποίησης Μεγαλόπολης. To Σχέδιο αυτό αποτελεί ουσιώδη προϋπόθεση για την 
ενίσχυση αφενός της επιχειρηματικότητας μέσα από τη χωροθέτηση και ίδρυση 
επιχειρηματικού πάρκου στις θέσεις «Ψαθί» και «Μπιλάλη»,  τη διάθεση εκτάσεων για 
αγροτική εκμετάλλευση, τη στήριξη δραστηριοτήτων τουρισμού και αφετέρου της βελτίωσης 
της ποιότητας της ζωής των πολιτών όπως εγκαταστάσεις υποδομών κοινής ωφέλειας και 
ενέργειας, χώρους αναψυχής και αθλητικές δραστηριότητες, κλπ. 

Ωστόσο το Σχέδιο έχει καθυστερήσει υπερβολικά. Ενδεικτικά ενώ η σχετική Στρατηγική Μελέτη 
Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων (ΣΜΠΕ) του ως άνω πολεοδομικού σχεδίου είναι αναρτημένη 
από τις 7 Μαρτίου 2024 στην ιστοσελίδα του Υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας, στο 
πλαίσιο της προβλεπόμενης διαδικασίας της παρ. 4 του άρθρου 7 της Κ.Υ.Α. α.π. 
ΥΠΕΧΩΔΕ/ΕΥΠΕ/οικ.107017/5.9.2006, δεν υπάρχει κανένα ευδιάκριτο χρονοδιάγραμμα για το 
πότε τελικά θα δημοσιευτεί το σχέδιο αυτό. 

Παράλληλα δεν υπάρχει καμία δημόσια και αξιόπιστη πληροφόρηση για την τήρηση του 
χρονοδιαγράμματος εκτέλεσης του έργο αποκατάστασης των λιγνιτικών εκτάσεων από τη ΔΕΗ 
αλλά και του προγράμματος διαθεσιμότητας αποκατεστημένων, αδιατάρακτων και προς 
αποκατάσταση εκτάσεων που προβλέφθηκε στην «Προγραμματική Σύμβαση της παρ. 4 του 
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άρθρου 155 του ν. 4759/2020 μεταξύ του Ελληνικού Δημοσίου και των ανωνύμων εταιρειών με 
διακριτικό τίτλο ΜΕΤΑΒΑΣΗ Α.Ε. και ΔΕΗ Α.Ε.» και κυρώθηκε με τον ν. 4956/2022. 

Στο πλαίσιο αυτό σημειώνεται ότι η αποκατάσταση εδαφών παλαιών λιγνιτωρυχείων στη 
Μεγαλόπολη συγχρηματοδοτείται και από το 18,5% επί της επιλέξιμης δημόσιας δαπάνης του 
έργου «Δράσεις ανάπτυξης περιοχών Δίκαιης Μετάβασης – Δράσεις αναζωογόνησης των 
περιοχών που έχουν πληγεί περισσότερο (Περιοχές υπό μετάβαση)» που έχει ενταχθεί στο 
Ταμείο Ανάκαμψης και Ανθεκτικότητας, με συνολικό προϋπολογισμό 207.128.546 € και φορέα 
υλοποίησης τη Μετάβαση Α.Ε. 

Δεδομένων των ανωτέρω ερωτώνται οι κ. Υπουργοί: 

1. Γιατί έχει καθυστερήσει τόσο η έκδοση του Ειδικό Πολεοδομικό Σχέδιο πυρήνα ζώνης 
απολιγνιτοποίησης Μεγαλόπολης και υπάρχει η πολιτική βούληση επίσπευσης της έκδοσής 
του; 

2. Ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα για την ωρίμανση και την υλοποίηση του Επιχειρηματικού 
Πάρκου Μεγαλόπολης και ποιο είναι το επισπεύδων όργανο; 

3. Πώς έχει εκτελεστεί στη Μεγαλόπολη έως σήμερα η Προγραμματικής Σύμβασης μεταξύ του 
Ελληνικού Δημοσίου, «ΜΕΤΑΒΑΣΗ Α.Ε.» και «ΔΕΗ Α.Ε.» και σε ποιες συγκεκριμένες 
ενέργειες έχουν προβεί οι 3 συμβαλλόμενοι; 

Ο Ερωτών Βουλευτής 

Οδυσσέας Κωνσταντινόπουλος 




